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Folketingets Finansudvalg 

Christiansborg 

23. november 2020 

Svar på Finansudvalgets spørgsmål nr. 3 (Aktstykke nr. 23) af 13. 

november 

Spørgsmål 

Vil ministeren oplyse, hvordan Finansministeriet påtænker at realisere de forud-

satte effektiviseringspotentialer? 

Svar 

Effektiv drift af Evidas gasdistribution ud fra en kommerciel og markedsmæssig 

tilgang vil bidrage til et velfungerende gasdistributionsnet, hvor gasdistributions-

omkostningerne er så lave som muligt med lavest mulige priser til følge. I sidste 

ende vil dette komme de danske gasforbrugere til gavn.  

Finansministeriet vil, i tilfælde af at den ønskede overtagelse af Evida gennemfø-

res, varetage ejerskabet i overensstemmelse med bl.a. statens ejerskabspolitik. Det 

indebærer bl.a., at det vil være selskabets ledelse, der får ansvaret for og friheds-

graderne til at drive Evida under de kommercielle og markedsmæssige rammevil-

kår, der vil gælde for selskabet. Det vil således være op til Evidas ledelse at sikre 

de forventede konsoliderings- og effektiviseringsgevinster – naturligvis under hen-

syntagen til den gældende regulering. Finansministeriet vil søge at understøtte rea-

liseringen af konsoliderings- og effektiviseringspotentialer igennem ejerskabsvare-

tagelsen. Finansministeriet vil søge at udøve et aktivt ejerskab og i den forbindelse 

bl.a. opstille mål for Evida og følge selskabets udvikling.   

 

Med venlig hilsen 

 

Nicolai Wammen 

Finansminister 

Finansudvalget 2020-21
Aktstk. 23 endeligt svar på § 7 spørgsmål 3 

Offentligt
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